
Protokół Nr XXXVIII 
z XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 29 sierpnia 2014r.

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrówce i trwało 

od godz. 12.05 do godz. 1500.

W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą 

obecności. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka Pani Agnieszka 

Gryglas.

Na sesji obecni b y li :
1. Pan Tadeusz Bulik -  Wójt Gminy Dąbrówka,
2. Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy Dąbrówka,
3. Pani Helena Karczmarczyk -  Sekretarz Gminy Dąbrówka,
4. Pan Wiesław Mędrzycki -  radny powiatowy
5. Obsługa prawna Urzędu Gminy
6. Sołtysi -  zgodnie z załączona lista obecności.

Prowadząca obrady odczytała porządek obrad, który został przesłany radnym
o następującej treści:

1. Powitanie i otwarcie obrad.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.

6. Podjęcie uchwał:

1) W sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów stanowiących własność 

Gminy, położonej w obrębie wsi Ostrówek gmina Dąbrówka.

2) W sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ślężany w 

Gminie Dąbrówka na lata 2014 - 2021.

3) W sprawie przyjęcia tekstu jednolitego po zmianie Planu Odnowy 

Miejscowości Dąbrówka na lata 2010-2017 .

4) W sprawie utworzenia w Gminie Dąbrówka odrębnego obwodu 

głosowania.

5) W sprawie w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Dąbrówka.

6) W sprawie uchwalenia regulaminu obrad Rady Gminy Dąbrówka

7) W sprawie uchwalenia statutu sołectwa Cisie

8) W sprawie uchwalenia statutu sołectwa Chajęty

9) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Chruściele

10) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Czarnów

11) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Dąbrówka

12) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Dręszew

13) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Działy Czarnowskie

14) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Guzowatka

15) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Józefów

16) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Karpin

17) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Karolew

18) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kołaków

19) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kowalicha

20) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Kuligów



21) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Lasków

22) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ludwinów

23) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Małopole

24) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Marianów

25) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ostrówek

26) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sokołówek

27) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Stanisławów

28) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Stasiopole

29) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Ślężany

30) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Teodorów

31) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Trojany

32) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wszebory

33) W sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zaścienie

34) W sprawie zmiany budżetu Gminy Dąbrówka na 2014 rok.

35) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka 

na lata 2014 -  2020

7. Odczytanie podań do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Prowadząca obrady zgłosiła wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektów 
uchwał w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa dla wszystkich sołectw.
Następnie głos zabrał radca prawny który wyjaśnił, że uchwalenie statutu sołectwa 
powinno być poprzedzone konsultacjami społecznymi. Aby przeprowadzić 
konsultacje musi zostać podjęta uchwała w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Dąbrówka. Radca 
prawny zaproponował również o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Dąbrówka wskazując na uzupełnienie zapisów w § 49 
przedmiotowego statutu. Ponadto radca prawny stwierdził, że statut zawiera wiele 
zbędnych zapisów które zawarte są w ustawie o samorządzie gminnym. 
Przewodniczący komisji statutowej poinformował, że statuty zostały przyjęte na 
posiedzeniu komisji statutowej w dniu 14.02.2014r. i przekazane obsłudze prawnej 
do sprawdzenia. Przewodniczący komisji statutowej powiedział , że jest gotów 
przychylić się do propozycji złożonej przez radcę prawnego ale prosi o merytoryczne 
i odpowiedzialne sprawdzenie przygotowanych statutów.
Prowadząca obrady nawiązując do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że materiały 
zostały zaparafowane przez radcę prawnego a w dniu ich uchwalania wskazuje się na 
błędne zapisy i proponuje się aby zostały zdjęte z porządku obrad.
Głos zabrał Wójt i stwierdził, że przyjmuje wszystkie uwagi skierowane pod adresem 
gminy i zawnioskował, aby sekretarz gminy, radca prawny i komisja statutowa 
jeszcze raz zajęły się tematem statutów.
Prowadząca obrady zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad w punkcie 6 
podjęcie uchwał od poz. 5 do poz. 33 włącznie.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie /14 głosami „za” przy 
obecności 14 Radnych.

W dalszej kolejności prowadząca obrady poddała pod głosowanie porządek obrad w 
następującym kształcie:



1 .Powitanie i otwarcie obrad.

2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.

6. Podjęcie uchwał:
1) W sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów stanowiących mienie 

gminne.
2) W sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ślężany w Gminie 

Dąbrówka na lata 2014 -2021.
3) W prawie przyjęcia tekstu jednolitego po zmianie Planu Odnowy 

Miejscowości Dąbrówka w Gminie Dąbrówka na lata 2010 -2017.
4) W sprawie utworzenia w Gminie Dąbrówka odrębnego obwodu głosowania.
5) W sprawie zmiany budżetu Gminy Dąbrówka na 2014 rok.

6) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na 

lata 2014-2020 .

7. Odczytanie podań do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie /14 głosami za przy 
obecności 14 Radnych/.

Przebieg obrad

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.

Obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzyła Przewodnicząca Rady 

Gminy Dąbrówka, powitała wszystkich zebranych i stwierdziła, że w obradach 

zgodnie z listą obecności uczestniczy 14 na 15 Radnych.

Ad. 2 Wybór sekretarza obrad.

Na sekretarza obrad w głosowaniu jawnym , jednogłośnie wybrany został Pan 

Aleksander Załęski.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
Protokół Nr XXXVII/2014 

z 28 lipca 2014r.

Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła

w i ę k s z o ś c i ą  głosów- 13 głosami „za” , 1 głos „wstrzymujący” przy obecności 14 

Radnych.

Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy



Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pani Maria Wilkowska 
poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 25 sierpnia 2014r. na którym 
nie były podejmowane żadne wnioski.
Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Aleksander Załęski poinformował, że 
posiedzenie komisji odbyło się w dniu 25 sierpnia 2014r. Tematem posiedzenia 
komisji było przyjęcie zmian, które zostały wniesione przez radcę prawnego do 
statutu gminy.
Członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie określenia zasad i 
trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Dąbrówka. 
Ustalono, że projekt ww. uchwały zostanie przekazany wszystkim radnym w celu 
umożliwienia im wniesienia uwag i propozycji, które zostaną przeanalizowane na 
kolejnym posiedzeniu komisji statutowej.
Przewodniczący Komisji Budżetowo -  Finansowej Pan Ryszard Klusek 
poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 21 sierpnia 2014r. Wnioski 
komisji mają odzwierciedlenie w uchwale budżetowej.
Sekretarz Gminy odniosła się do sprawy statutów i wyjaśniła, że została 
powiadomiona na przełomie lutego i marca br. , że są przygotowane projekty 
statutów sołectw i statutu gminy. W m-cu kwietniu przygotowała swoje projekty 
statutów które przekazała wójtowi, przewodniczącemu komisji statutowej oraz 
przewodniczącej rady gminy. Statuty były sprawdzone przez Pana Adamca -  radcę 
prawnego Urzędu Gminy.

Ad. 6 Podjęcie uchwał
1) W sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów stanowiących mienie gminne

Projekt uchwały został omówiony przez Krystynę Augustyniak pracownika 
Urzędu Gminy.
Do projektu ww. uchwały radni nie zgłaszali pytań.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/295/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.

- j e d n o g ł o ś n i e  - /1 4 głosami „za” przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

2) W sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Slężany w Gminie 
Dąbrówka na lata 2014 -  2021.

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta. Plan ten jest niezbędny do 
złożonego wniosku na świetlicę w Slężanach wyjaśnił Wójt 
Przewodnicząca obrad odnosząc się Planu Odnowy Miejscowości Ślężany który 
stanowi załącznik do projektu uchwały tj. pkt. IV - opis planowanych zadań poz. 
3 -  Budowa placu zabaw stwierdziła, że plac zabaw został już wybudowany być 
może chodzi o modernizację istniejącego. Pan Stanisław Suchodolski sołtys wsi 
Slężany potwierdził, że wkradł się błąd w tym zapisie, faktycznie chodzi o 
modernizację istniejącego placu zabaw.
Prowadząca obrady zgłosiła pod głosowanie wniosek formalny o treści: 
Modernizacja placu zabaw.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie / 14 glosami „za” 
przy obecności 14 Radnych/.



W dalszej kolejności poddany został pod glosowanie projekt uchwały.
- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/296/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.

- j  e d n o g ł o ś n i e - / 1 4  głosami „za” przy obecności 14 Radnych/ 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

3) W sprawie przyjęcia tekstu jednolitego po zmianie Planu Odnowy Miejscowości 
Dąbrówka w Gminie Dąbrówka na lata 2010 -  2017.

Projekt uchwały został omówiony przez Wójta.
Wójt poinformował, że dokument ten potrzebny jest jako załącznik do wniosku na 
zagospodarowanie przestrzeni publicznej w miejscowości Dąbrówka.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/297/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.

- j e d n o g ł o ś n i e  - /14 głosami „za” przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

4) W sprawie utworzenia w Gminie Dąbrówka odrębnego obwodu glosowania. 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza Gminy.
Do ww. projektu uchwały nie zgłaszano pytań.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/298/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.

- j e d n o g ł o ś n i e - / 1 4  głosami „za” przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

5) W sprawie zmiany budżetu Gminy Dąbrówka na 2014r.

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014 został omówiony przez 
Skarbnik Gminy.
Uzasadnienie do przedstawionych zmian stanowi załącznik do uchwały.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/299/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.
j e d n o g ł o ś n i e / 1 4  głosami „za” przy obecności 14 Radnych/



(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

6) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 

2014 -  2020.
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnik Gminy.
Uzasadnienie do przedmiotowych zmian stanowi załącznik do uchwały.
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.

- w głosowaniu jawnym -

Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/300/2014
z dnia 29 sierpnia 2014 r.
j e d n o g ł o ś n i e / 1 4  głosami ”za” przy obecności 14 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Godz. 13.20 - przewodnicząca obrad ogłasza 20 minutową przerwę.
Godz. 13.40 - przewodnicząca rady wznawia obrady i stwierdza, że w obradach 
uczestniczy 13 na stan 15 Radnych.

Ad. 7 Odczytanie podań do Rady Gminy.

Podania skierowane do Rady Gminy zostały odczytane przez sekretarza obrad p. 
Aleksandra Załęskiego;
- Kostrzewa Piotr - wniosek o dofinansowanie wykonywanych prac związanych z 
oczyszczeniem rowu odwadniającego w miejscowościach Józefów i Ludwinów 
Podanie zostało przekierowane do Komisji Gospodarczej Rady Gminy Dąbrówka.

-  wniosek o wykup przez Gminę Dąbrówka działki pod drogę
- OSP Lasków prośba o pomoc finansową na zakup samochodu gaśniczego w wysokości 
15 000 zł
Podanie zostało przekierowane do Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Porządku 
Publicznego Rady Gminy Dąbrówka .
- Komenda Stołeczna Policji - wyjaśnienia dotyczące uchwał Rady Gminy z dn. 28 lipca 
2014r. w sprawie wyrażenia stanowiska Rady Gminy Dąbrówka dotyczącego likwidacji 
„Punktu przyjęcia interesanta w Dąbrówce”

-  Sołtys wsi Wola Rasztowska -  2 pisma dotyczące przeprowadzenia 
konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy Dąbrówka w sprawie włączenia sołectwa 
Wola Rasztowska do gminy Dąbrówka.
Przewodnicząca Rady nawiązując do ww. pisma poinformowała, że nadal podtrzymuje 
swoje stanowisko -  dopóki Rady Gminy Klembów nie podejmie czynności formalno 
prawnych dopóty Rada Gminy Dąbrówka nie będzie zajmować się tym tematem. 
Pozostałe podania zgodnie z kompetencją zostaną przekazane do komisji Rady Gminy.

Natomiast do pisma Komendy Stołecznej Policji Wójt poinformował, że odbył spotkanie 
z obecnym komendantem Komisariatu Policji w Radzyminie. Na tym spotkaniu 
Komendant wyraził swoje stanowisko odnośnie punktu przyjęcia interesanta informując , 
że jest za tym, aby Punkt przyjęcia interesanta został przywrócony.
Odnośnie podania p. Wójt powiedział, z uwagi na to, że sprawa dotyczy
wykupu gruntów należy ja  przeanalizować na posiedzeniu komisji



Pani Justyna Wątorska - Parzydło zapytała kiedy zostanie oddany do użytkowania 
wodociąg w Dręszewie.
Pani Matak Anna zapytała czy przed zimą będą jeszcze prowadzone remonty dróg 
gminnych.
Pan Ziółkowski Tadeusz -  ponownie interweniował w sprawie remont chodnika w 
Chajętach, prosił o zmianę miejsca ustawienia znaków uwaga zwierzęta domowe. W 
związku z kończąca się kadencją prosił o zorganizowanie wycieczki do Częstochowy.
Pan Jaworski Stanisław sołtys wsi Kuligów zwrócił się z prośbą do Wójta i radnego 
powiatowego o remont ulicy Wojska Polskiego( na skrzyżowaniu).
Pani Paciorek Leokadia -  sołtys wsi Działy Czarnowskie prosiła o dokończenie 
obsypywania poboczy przy nowo wybudowanej drodze..
Pan Marcinkiewicz Andrzej podziękował za dokończenie chodnika w Guzowatce i prosił 
o naprawę mostku na drodze do Łosia.
Odnośnie wodociągu Wójt wyjaśnił, że wykonawca wystąpił o zawarcie ugody przed 
sądem. Do czasu zawarcia ugody nie można oddać do użytku wodociągu.
Odnośnie chodnika w Chajętach Wójt powiedział, że postara się o wykonanie naprawy 
we własnym zakresie mimo, że jest chodnik położony przy drodze powiatowej. Do końca 
bieżącego roku ma zostać wykonanie łatanie dziur w Dręszewie na pętli i w Chruścielach 
powiedział Wójt. Odnośnie naprawy odcinka ulicy Wojska Polskiego w Kuligowie Wójt 
powiedział że otrzymał odpowiedź z Wydziału Inwestycji i Drogownictwa Starostwa 
Powiatowego że remont wymaga nakładu dużych środków i w roku bieżącym nie 
zostanie wykonane.
Pani Malinowska Barbara zapytała, czy w czasie wolnym od nauki w szkole młodzież 
może korzystać z boiska przy szkole podstawowej w Józefowie.
Pani Kuśkowska Helena zapytała czy w roku bieżącym będzie wykonana główna linia 
wodociągu w Laskowie.
Wójt odpowiedział, że do końca roku wodociąg powinien zostać wybudowany. Odnośnie 
korzystania z boiska Wójt poinformował, że jest to boisko szkolne, można z niego 
korzystać za zgoda dyrektora szkoły. Boisko ogólnodostępne jest w Dąbrówce.
Pani Łukasiewicz Regina zwróciła się do radnego powiatowego ze sprawą drugiego 
przystanku w Marianowie.
Głos zabrał Pan Wiesław Mędrzycki i powiedział, że remont ul. Wojska Polskiego w 
Kuligowie jest wpisany do wieloletniego planu inwestycyjnego powiatu ponieważ 
znajduje się w ciągu drogi Kuligów -  Słopsk. W dalszej swojej wypowiedzi Radny 
powiatowy nawiązał do uchwał w sprawie zamiany dróg pomiędzy powiatem a gminą 
które zostały podjęte w 2002r. Powiat przekazał Gminie drogę Cisie -  Załubice a przejął 
ulicę Wojska Polskiego w Kuligowie. Natomiast Gmina Dąbrówka nie przejęła całego 
odcinka drogi, przejęła odcinek od Józefowa do skrzyżowania. Poinformował, że 
prawnicy starostwa zastanawiają się czy uchwała jest skuteczna. Pan Aleksander Załęski 
nawiązując do wypowiedzi Pana Mędrzyckiego stwierdził, że póki co jest to droga 
powiatowa ponieważ na tej drodze powiat prowadził prace remontowe tylko zrobił to co 
nie trzeba. Jeżeli powiat robi remont na drodze Marianów -  Kuligów to w pierwszej 
kolejności powinien wyremontować skrzyżowanie w Kuligowie bo jest to najgorszy 
element tej 'drogi. Pan Załęski poinformował, że w tej sprawie wystosował pismo do 
Starosty i do chwili obecnej nie otrzymał żadnej odpowiedzi.
Pani Sowińska Elżbieta zwróciła się do radnego ze sprawą odwodnienia drogi 
powiatowej Trojany -  Dąbrówka.
Wójt poinformował, że co rocznie w ustawowym terminie składa propozycje do budżetu 
powiatu, i w roku bieżącym wniosek taki zostanie złożony.
W dalszej swojej wypowiedzi Wójt odniósł się do sprawy przejęcia drogi Cisie -  
Załubice informując, że podczas rozmów prowadzonych ze starostą Rytlem ustalono, że 
droga zostanie przejęta wówczas gdy zostanie wyremontowana. Wstępnie został przejęty

Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski.



odcinek drogi od Józefów przez Cisie do skrzyżowania, bo ten odcinek był 
wyremontowany. Dalszego odcinka nie przejęto, ponieważ wymagał dużych nakładów 
na remont. Zdaniem Wójta rozmowa o przejęciu dalszego odcinka drogi , może zostać 
podjęta ale wówczas gdy zostanie on zmodernizowany.

Ad. 9 Zamknięcie obrad.

Po wyczerpaniu się powyższego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrówka 
zamknęła obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Dąbrówka, dziękując obecnym za udział w 
posiedzeniu.
Na tym protokół zakończono.

Sekretarz obrad \
— i

eksander Załęski

Protokołowała


